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I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål: Vil muligheden for at nye Landsstyremedlemmer, der er Landstingsmedlemmer, 
kan tage på orlov fortsætte og vil ordningen med at nye landsstyremedlemmer der på trods af 
at de ikke er Landstingsmedlemmer, alligevel får løn som Landstingsmedlemmer ud over 
Landsstyremedlemslønnen fortsætte? 
(Landstingsmedlem Godmand Rasmussen, ATASSUT) 
 
Begrundelse: 
Det er igennem de sidste år blevet alment, at folkevalgte politikere der bliver udpeget som nye 
Landsstyremedlemmer vælger at gå på orlov som Landstingsmedlemmer. Eftersom jeg på flere om-
råder finder ordningen betænkeligt, vil jeg hermed stille spørgsmål om denne mulighed fortsat skal 
eksistere fremover. 
 
I tilfælde af at et Landstingsmedlem bliver udpeget som Landsstyremedlem, kan vedkommende 
vælge at bibeholde sin ret til at kunne afgive sin stemme ved ikke at tage på orlov, mens et Lands-
styremedlem der har valgt at tage orlov ikke længere har ret til at afgive sin stemme. Under alle 
omstændigheder er der meget begrænsede muligheder for det Landsstyremedlem der har bagt at 
forblive Landstingsmedlem at kunne komme til orde, da vedkommende jo helst ikke skal modsige 
det øvrige Landsstyre i forbindelse med behandling af sagerne i salen. 
 
Som det forholder sig nu, koster det mange penge for det grønlandske samfund, såfremt et Lands-
tingsmedlem foretrækker at tage på orlov i forbindelse med Landsstyrearbejdet, det drejer sig blandt 
andet om Landstingsløn, dagpenge, hotelopholdsudgifter, årlige rejseudgifter for børn under 18 år 
samt ægtefælle samt administrationsomkostninger. 
 
Der er i år anno 2007 konstant omkring 5 personer der kommer ind som Landstingsmedlemmer i 
kraft af deres suppleantstilling, og eftersom én person pr. år er meget omkostningskrævende vil jeg 
spørge om ordningen vitterligt skal fortsætte fremover. 
 
Der tænkes selvfølgelig ikke på orlov fra Landstingsarbejdet i forbindelse med sygdom, graviditet 
m.m., disse forhold er helt anderledes. Men alene muligheden for at nye Landsstyremedlemmer, der 
er Landstingsmedlemmer, kan tage på orlov fortsætte og ordningen med at nye landsstyremedlem-
mer der på trods af at de ikke er Landstingsmedlemmer, alligevel får løn som Landstingsmedlem-
mer ud over Landsstyremedlemslønnen er meget omkostningskrævende og eftersom vi har brug for 
pengene andre steder, spørger jeg om disse forhold skal fortsætte? 
 
Jeg forventer hurtig svar, og svaret bedes sendt til følgende: gora@gh.gl samt landstinget@gh.gl
 
Tak. 
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